
از حذف زنبورها تا بازگشت رونالدو به جاده خوشبختي
زيدان: منتظر گلزني کريس بودم

ليگ قهرمانان اروپا براي دورتموند خوش يمن نبود. در آغاز هفته پنجم 
اين رقابت ها و در ش��بي که رئال مادريد حريفش را شش تايي و رونالدو 
رکوردشکني کرد، زنبورها در خانه شکست خوردند و در فاصله يک هفته 
مانده تا پايان مرحله گروهي از گردونه رقابت ها حذف شدند. در همين 
شرايط سويا بازي 3 بر صفر باخته را با تساوي 3 – 3 عوض کرد و من سيتي 

هم به روند موفقيت هايش تداوم بخشيد. 
   زيدان راضي، رونالدو  شاکي

برت��ري رئال مقاب��ل آپوئل هم��ان اتفاقي ب��ود که همه انتظ��ارش را 
مي کشيدند. البته پيروزي 6 بر صفر کمي دور از انتظار بود، اما شاگردان 
زين الدين زيدان خوش درخشيدند. کريس رونالدو که در اين فصل در 
لاليگا هيچ گلي به ثمر نرسانده در اين بازي دو بار دروازه تيم ميزبان را باز 
کرد و رکورد مسي را شکست. کريس رونالدو با زدن دو گل در اين ديدار، 
تعداد گل هاي خود در يک سال ليگ قهرمانان اروپا را به عدد ۱۷رساند 

تا رکورد جديدي در اين زمينه از خود به جاي بگذارد.
رونالدو همچنين با پشت سر گذاشتن مس��ي، اولين بازيکني است که 
۹۸ گل براي يک تيم در ليگ قهرمانان به ثمر رسانده است )البته پيش از 
برگزاري ديدار برگشت بارسلونا و يوونتوس(. سرمربي کهکشاني ها از اينکه 
رونالدو و کريم بنزما هر کدام دو گل زده اند، ابراز رضايت کرد: »از عملکرد 
شاگردانم راضي هستم، چون توانستند دروازه  را بسته نگه دارند و شش 
گل به ثمر برسانند. بازي خوبي را به نمايش گذاشتيم و خيلي جدي بازي 
کرديم. به خاطر دبل کردن رونالدو و بنزما خوشحالم. منتظر گلزني اين 
دو بازيکن بودم. حالا بايد به اين روندمان ادامه  دهيم. مهم تر از همه صعود 
از مرحله گروهي بود که اين اتفاق رخ داد. مي توانيم بگوييم هفته  خيلي 
خوبي را س��پري کرديم.« با اين حال مهاجم پرتغالي که از نحوه انتقال 
صحبت هايش پس از باخت به تاتنهام ناراحت شده بود از خبرنگاران انتقاد 
کرد: »اگر من با رسانه ها درباره موضوعي صحبت کنم، شما يک روز بعد 

اظهارات من را به شيوه ديگري بيان  مي کنيد!«
   ناکامي در وست فالن

زردپوشان آلماني فکرش را هم نمي کردند از صعود به مرحله حذفي ليگ 
قهرمانان باز بمانند. دورتموند در پنجمين ديدار خود در خانه به استقبال 
تاتنهام رفت و با قبول شکست 2 بر يک با اين رقابت ها خداحافظي کرد. 
اگرچه تاتنهام با اين برد به صدرنشيني اش در گروه H تداوم بخشيد، 
اما پيتر بوش سرمربي دورتموند حالا روي لبه تيغ راه مي رود: »پس از 
دريافت گل تساوي اعتماد به نفس مان را از دست داديم. تمايلي ندارم در 
مورد ادامه همکاري ام با باشگاه صحبت کنم، اما به خوبي مطلع هستم که 
وقتي سرمربي دورتموند هستيد بايد نتايج لازم را با اين تيم کسب کنيد 
و وقتي به اين مهم نمي رسيد، طبيعي است که تحت فشار قرار بگيريد.« 
همتاي او يعني مائوريسيو پوچتينو از اينکه بازيکنانش دستورات او را به 
درستي اجرا کردند، رضايت کامل دارد: »اين دستاوردي شگفت انگيزي 
براي ما به شمار مي رود. صعود به دور بعد رقابت هاي ليگ قهرمانان اروپا 
به عنوان صدرنشين اتفاق جديدي براي ماس��ت. کار ما در اين مرحله 
سخت بود چون رئال مادريد، دورتموند و آپوئل حريفان سرسختي بودند، 
اما س��عي کرديم از بازيمان لذت ببريم، سختکوش باشيم و به پيروزي 

برسيم. اين ايده ما در هر بازي است.«
   يکه تازي سيتي

تک گل رحيم استرلينگ به فاينورد کافي بود تا منچسترسيتي ۱5 امتيازي 
شود و همچنان در صدر گروه F يکه تازي کند. صعود آبي ها پيش از اين 
مسجل شده بود و حالا پپ گوارديولا بايد براي مرحله حذفي برنامه ريزي 
کند: »در اين مسابقه تمرکز لازم را نداشتيم و همين باعث شد تا نتوانيم 
عملکردي که انتظار داشتيم را به نمايش بگذاريم. براي ما فرقي نمي کند 
حريف مان چه تيمي اس��ت. بازي در مرحله يک هش��تم نهايي هميشه 
پيچيده است و حريفان قدرتمندي حضور دارند.« ناپولي نيز در ديداري 

خانگي 3 بر صفر از سد شاختار گذشت. 
   نااميدي کلوپ

توقف ليورپول در زمين سويا شرايط گروه E را پيچيده کرد. سويا بازي باخته 
را به تساوي 3 – 3 کشاند تا با يک امتياز کمتر نسبت به قرمزها در رده دوم 
قرار بگيرد. يورگن کلوپ که تيمش با ۹ امتياز صدرنشين است تساوي مقابل 
سويا را شکستي بزرگ خواند. در ديگر بازي اين گروه اسپارتاک و ماريبور به 
تساوي يک – يک رضايت دادند. در گروه  G نيز بشيکتاش در مصاف با پورتو 
با تساوي يک – يک متوقف و موناکو در خانه 4 بر يک مغلوب لايپزيک شد.

سند جادوگری علیه من رو کنید!
جادو و جادوگري بحثي است که هرچند 
وقت يک بار در فوتبال ايران داغ مي شود، 
اما نکته قابل تأمل اتهام زني هايي است که 
از سوي افراد فوتبالي نسبت به هم ديده 
مي شود. آخرين مورد در اين خصوص را 
بايد در درگيري هاي لفظي پورموس��وي 
مربي فولاد و تارتار مربي پارس جنوبي ديد، جايي که هر دوي اين 
مربيان موفق، يکديگر را به دست داش��تن در سحر و جادو متهم 
کردند. مرد اول نيمکت فولاد خوزستان مي گويد: »اميدوارم آقاياني 
که اين ادعا را دارند به حد کافي س��ند و م��درک عليه من و تيمم 
داشته باشند، البته مي دانم که کميته اخلاق به خاطر ادعاهاي واهي 
يک سري از آقايان کسي را احضار نمي کند، اما هر وقت که خواستند 

من مي روم و از حق خودم و تيمم دفاع مي کنم.«

پرسپوليس يك بار 
دنيا حيدري
   گزارش

ديگر دس�تخوش 
تغييرات شد، اما نه 
در ميانه فص�ل و براي يارگي�ري بهتر. اين بار 
تغييرات به صندلي مديريت باشگاه برمي گردد، 
جايي که تصميمات اصلي گرفته مي شود، اما 
مدتي است به امان خدا رها شده و حالا با يك 
امضا، قدرت از شخصي به شخص ديگر منتقل 
مي شود يعني از طاهري به گرشاسبي، انتقالي 
که بايد ديد مي تواند تغييراتي در روند اين تيم 
داشته باشد آن هم زماني که مشکلات از سر و 

کول پرسپوليس بالا مي رود؟!
رفته بود که بازگردد، آن هم با قدرت و امتيازهايي 
بيش��تر درس��ت مثل قبل، اما اين بار تيرش به 
خطا رفت و س��لطاني فر يک بار ديگر استعفاي 
تعارفي اش را بي جواب نگذاش��ت و با يک امضا 
قب��ل از پرس��پوليس طاهري را ش��وکه کرد به 
طوري که نتواند ناراحتي و تعجبش را پنهان کند: 
»منتظر ديدار با وزير بودم، اما گفتند با استعفايم 
موافقت کرده اس��ت. اگر اسپانسر به تعهداتش 
عمل مي کرد خيلي از مشکلات پيش نمي آمد، 

اما ديگر جايگاهي در پرسپوليس ندارم.« البته 
حق با اوست؛ حداقل در خصوص اسپانسري که 
سرانجام نيز به واسطه اهرم فشاري که در وزارت 
داشت توانس��ت حرفش را به کرس��ي بنشاند، 
همانطور که در استقلال نيز خيلي پيشتر حرف 
خود را پيش برده ب��ود، اما آيا قبول اس��تعفاي 
مرد بازنشس��ته صندلي مديريت پرسپوليس به 

مشکلات اين تيم خاتمه مي دهد؟
  آيا چاره اين بود؟

 بدون شک طاهري دير يا زود بايد چمدان هايش 
را مي بست و براي هميشه از پرسپوليس مي رفت، 
اين را تغييرات وي��ژه قانون جديدي که مجلس 
تصويب کرده بود، مي گفت. قانوني که تأکيد بر 
عدم حضور بازنشسته ها داشت و دايره استثناها را 
هم تنگ تر کرد تا دست بسياري از مديريت هاي 
دولتي ب��راي چندمين بار کوتاه ش��ود، اما کنار 
گذاشتن طاهري بدون بازخواس��ت بابت تمام 
روزها و ماه هاي��ي که در پرس��پوليس مديريت 
کرده، مي تواند س��ودي هم براي اين تيم داشته 
باش��د و به صرف امض��ا اس��تعفاي او و معرفي 
گرشاسبي به عنوان سرپرست جدي مي توان به 

آغاز يک تحول اميدوار بود آن هم وقتي که هنوز 
تکليف پول هاي حيف و ميل شده در طول اين 
مدت مشخص نشده و کسي نمي داند چرا عده اي 
در طول مدت مديريت طاهري بي حساب و کتاب 
تحت عنوان مشاوراني که لزومي بر حضورشان 
نب��وده، حقوق هاي ميليوني درياف��ت کرده اند! 
نام هايي که حتي روي س��کوي ورزشگاه ها و در 
ميان بوقچي ها هم مي توان نشاني از آنها يافت! 
همان هايي که به وقتش دست به قلم مي شوند و 
به وقتش براي حمايت و سروصدا کردن به سود 
طرف حس��اب خود در بوق و کرنا مي دمند. اين 
درس��ت که مديريت طاهري آنقدر ايراد داشت 
که وزير بخواهد دنبال نيرويي تازه نفس باشد، اما 
آيا نيرويي تازه نفس و کارآمد اضافه خواهد شد، 
آن هم وقتي که پيغام پذيرش استعفاي طاهري با 
واسطه به او مي رسد و سرپرست جديد در تماسي 
کوتاه، ضمن تشکر نظر س��لطاني فر را مي گويد 
بدون آنکه نيازي باشد که طاهري رودرروي وزير 
براي توضيح بنشيند يا وزير او را بابت اشتباهات 
ريز و درشتش به چالش پرسش و پاسخ دعوت 

کند و از طاهري جواب بخواهد!

   ابهام و بي خبري
خداحافظي طاه��ري حالا مي توان��د به معناي 
خداحافظي با سؤال هاي بحث برانگيزي باشد که 
در خصوص پرداختي هاي پرسپوليس به افرادي 
نامعلوم مطرح شده است، پرداخت هاي ميليوني 
به مشاوراني که بسياري حتي نامشان نيز شنيده 
نشده و البته تکليف شان مشخص است، اما دليل 
دريافتي هايش��ان مشخص نيس��ت. طاهري که 
برود، ديگر مطرح کردن اين سؤال ها چه اهميتي 
دارد وقتي ديگر کسي نيست که بابت آن حتي در 
مظان اتهام قرار بگيرد، درست مثل رويانيان که 
رفت و تمام ابهامات مديريت و ريخت و پاش هايش 
در پرونده س��نگين بدهي هاي پرس��پوليس به 
يادگار ماند. اي��ن را گويا اعض��اي هيئت مديره 
نيز پذيرفته اند وقتي محمدرضا حاجي بيگي به 
راحتي در خصوص آن ابراز بي اطلاعي مي کند: 
»اين مسائل در حد حرف است. ما و اعضاي هيئت 
مديره از زماني که حضور داريم اين مسئله را تأييد 
نمي کنيم. در مدتي که ما بوديم تمام خروجي  و 
ورودي ها به هيئت مديره اعلام مي شد و ما روش 
غيرمعقولي نديديم. اس��ناد و مدارک��ي که روز 
گذشته منتشر شد مربوط به سال ۹4- ۹5 است 
که در خصوص آن اطلاعي ندارم، اما اين موضوع 

قابل بررسي است.«
  نيروي کارآمد اضافه مي شود؟

ب��ا قب��ول اس��تعفاي طاه��ري، هيئ��ت مديره 
پرسپوليس روز گذشته براي معرفي گرشاسبي 
به عنوان سرپرست باشگاه تشکيل جلسه مي دهد، 
آن هم براي مس��ئله اي که پيش از سفر طاهري 
به کربلا نيز مشخص بود. با وجود اين اما هيئت 
مديره نياز به نيروي بيشتري دارد. جدا از اينکه 
تعداد نفرات براي تصميم گيري بايد فرد باش��د، 
از مدت ها قبل نيز بحث اضافه شدن نيروي تازه 
نفس مطرح بوده که ح��الا از مهدي مهدوي کيا 
و وحيد هاشميان نام برده مي ش��ود. نفراتي که 
تجربه کار در فوتبال منضب��ط و قانونمند آلمان 
را دارند و شايد حضورشان بتواند اندکي به اوضاع 
آشفته سرخپوش��ان نظم دهد. بي ترديد هيئت 
مدي��ره نيازمند نيروي��ي کارآمد اس��ت، اما اين 
صحبت ها در حالي مطرح مي شود که هاشميان 
همانند اعض��اي هيئت مديره پرس��پوليس در 
واکنش به اين مسئله اظهار بي اطلاعي مي کند 
و مهدوي کيا هم با تکذيب اين مسئله مي گويد 
که با هامبورگ قرارداد دارد. مسئله اي که ادامه 
تغييرات هيئت مديره پرسپوليس را در هاله اي از 
ابهام قرار مي دهد، آن هم در روزهايي که اين تيم 
در شرايط روحي و رواني خوبي قرار ندارد و براي 
احياي مجدد و بازگشت به صدر جدول بيش از 
هر زمان ديگري نيازمند آرامش و حمايت است، 
اما آيا شوک وارد شده مي تواند شرايط را به سود 
پرسپوليس تغيير دهد يا اوضاع مانند گذشته و با 

همان شکل و سياق ادامه خواهد يافت؟

بسیج و حرکت جهادی درعرصه ورزش
بدون حاشيه و در سکوت کارهاي بزرگي را پيش مي برند، فعاليت هايي 
که اگر يک دهم آن را يک نه��اد ديگر انجام مي داد به ان��دازه ۱0 برابر 
براي آن رپرتاژ رس��انه اي مي رفت، اما اينج��ا به رغم خدمت بزرگي که 
انجام مي ش��ود، خبري از هياهوهاي معمول برخي نهادها و سازمان ها 
نيست. صحبت از فعاليت هاي عظيم بسيج در عرصه ورزش است، مانند 
تمام بخش هاي ديگر در ورزش هم بس��يج سال هاست ورودي جدي و 
تأثيرگذاري داشته و توانسته منشأ خدمات بزرگي براي ورزش کشورمان 
باشد. خروجي رصد فعاليت هاي بسيج در ورزش ايران نشان مي دهد اين 
نيروي مردمي دست روي نقطه ضعف و خلأهايي که در ورزش کشور 

وجود دارد، گذاشته و سعي در پر کردن اين کاستي ها دارد. 
تنها يک مرور کوتاه به فعاليت هاي بسيج در ورزش دستاوردهاي بزرگي 
پيش رويمان مي گذارد و نشان مي دهد که اين نهاد توانسته بدون اينکه 
کارهايش را در بوق و کرنا کند، چراغ خاموش در حال انجام برنامه هاي 
گسترده در عرصه ورزش کشورمان باش��د، فعاليت هايي که نسبت به 
ساير نهادهايي که به صورت طبيعي متولي اصلي ورزش کشور هستند 
هم پيشي گرفته و نشان از تمرکز و برنامه هاي هدفمند بسيج در ورزش 
دارد، عرصه اي که با توجه به اينکه گس��تره زيادي از جمعيت کشور را 
دربر مي گيرد، مي تواند زمينه ساز ايجاد نشاط و شادابي در عرصه همگاني 
ورزش کشور و تربيت قهرمانان در زمينه ورزش قهرماني باشد. ورود به 
عرصه زيرساخت هاي ورزشي و همچنين ورزش پايه در کنار توجه به 
مباحث فرهنگي و ارزش��ي در برنامه ريزي که براي ورزشکاران صورت 
مي گيرد، مهم ترين اهدافي اس��ت که بسيج در سال هاي اخير داشته و 

توانسته در اين بخش ها موفقيت هاي بزرگي کسب کند. 
کمبود اماکن و سالن هاي ورزشي همواره يکي از دغدغه هاي جوانان و 
ورزشکاران در نقاط مختلف کشورمان بوده، دغدغه اي که بسيج با دست 
گذاشتن روي آن در کمتر از پنج سال توانسته 3 هزار سالن در استان هاي 
مختلف و حتي در دورترين شهرها و مناطق محروم کشورمان احداث 
و ظرفيت بزرگي را به ورزش کش��ور در حوزه زيرساخت ها اضافه کند 
تا مشکل خيل عظيمي از ورزش��کاران و جوانان علاقه مند به ورزش را 
برطرف کند. بديهي است با توجه به نقش ورزش در کاهش آسيب هاي 
اجتماعي، ساخت اين تعداد سالن به طور قطع مي تواند قدم بزرگي در 
اين مسير باشد و معضلاتي که جامعه جوان کشور با آن درگير است را 

به حداقل برساند. 
يکي ديگر از کارهاي بزرگ بسيج در ورزش، ورود جدي به رده هاي پايه 
و استعداديابي است، موضوعي که متأسفانه کمتر از سوي متوليان اصلي 
ورزش کشورمان مانند وزارت ورزش و فدراسيون ها جدي گرفته می شود. 
اين در شرايطي اس��ت که در ورزش دنيا براي پشتوانه سازي براي ورزش 
قهرماني، توجه به رده هاي پايه از مهم ترين اولويت هاي کشورهاي موفق در 
برنامه هايشان است، با اين حال اين مسئله مهم با توجه به اينکه پروسه اي 
زمانبر است و نتيجه آن در سال هاي بعد مشخص مي شود در کشورمان 
از سوي مسئولان يا مديران ورزش��ي   کمتر مورد توجه قرار مي گيرد. در 
چنين شرايطي بسيج با تأسيس پايگاه هاي استعداديابي در استان ها در 
رشته هاي مختلف با توجه به آمايش سرزميني که در اين زمينه صورت 
مي گيرد، توانسته گام بزرگي در بخش پشتوانه سازي براي آينده ورزش 
بردارد، مسئله اي که با برنامه ريزي علمي و همگام با دانش روز ورزش دنيا 
همراه است تا بيشترين بهره را به همراه داش��ته باشد. در سال هاي اخير 
خروجي هاي اين پايگاه هاي اس��تعداديابي به تيم هاي ملي در رده هاي 
مختلف هم دعوت شده اند تا بسيج در اين زمينه به هدف بزرگي که در نظر 

داشته، برسد و خدمت بزرگي به آينده ورزش قهرماني کشور کند. 
علاوه بر ورود به بحث زيرساخت ها و همچنين رده هاي پايه، يکي ديگر از 
فعاليت هاي مؤثر و مهم بسيج در ورزش توجه به مسائل فرهنگي و اخلاقي 
در تربيت قهرمانان است، امري که بي توجهي به آن از سوي متوليان اصلي 
ورزش کشور سبب شده تا در برخي رشته هاي ورزشي، اتفاقات غيراخلاقي 
و ضدارزشي رخ دهد. با توجه به اين مسئله بسيج در ورود به عرصه ورزش 
کشور، اين مسئله مهم را از نظر دور نداشته و با توجه به تأکيد زيادي که در 
اين نيرو در اين زمينه وجود دارد، نکات مختلف فرهنگي و مذهبي را در 
کنار مباحث فني به ورزشکاران از سنين پايين آموزش مي دهد تا ورزش 

کشور مانند امروز کمتر گرفتار بي اخلاقي باشد. 
با وجود چنين فعاليت هاي بزرگي که بسيج در ورزش کشور پي ريزي 
کرده، اما اين نيرو به گفته مسئولانش بدون مزد و منت و با يک روحيه 
جهادي همچنان چراغ خاموش به برنامه هايش در ورزش ادامه مي دهد 
و برخلاف برخي متوليان اصلي ورزش اهل هياهو نيست و جهادگران 
عرصه ورزش اص��ل را بر خدمت گذاش��ته اند، خدمتي ک��ه بي نياز از 

هياهوهاي رسانه اي است. 

 دولت در لغو خصوصي سازي سرخابي ها 
خطاي بزرگي کرد

ع�دم خصوص�ی س�ازی دو باش�گاه اس�تقلال و پرس�پوليس 
با واکن�ش مجل�س روبه رو ش�ده و نماين�دگان معتقدن�د دولت 
در اي�ن زمين�ه خط�ای بزرگ�ی را مرتک�ب ش�ده اس�ت.

رئيس کميسيون ويژه اجراي سياست هاي کلي اصل 44 با اشاره به قرائت 
گزارش اين کميس��يون در خصوص نحوه اجراي سياست هاي اصل 44 
گفت: »متأسفانه بخش هايي از اهداف سياست هاي کلي اصل 44 اجرايي 
نشده که نمونه آن ممانعت دولت از برگزاري مزايده واگذاري دو باشگاه 
استقلال و پرسپوليس است. دولت در اين باره اشتباه بزرگ و خطاي قانوني 
مرتکب شده است.« حميدرضا فولادگر اظهار داشت: »شرط فدراسيون 
فوتبال آس��يا براي حرفه اي گري فوتبال ما خصوصي سازي باشگاه ها و 
اصلاح اساسنامه آنها بود. استقلال و پرسپوليس اساسنامه شان را به عنوان 
شرکت سهامي خاص تغيير دادند که بر اساس آن بايد واگذار مي شدند. 
خصوصی سازی در شرايطي رخ نداده که بخش اعظمي از اعتبارات دولت 
صرف اين دو باش��گاه مي ش��ود، آن هم با وجود اين حجم از متقاضي و 

علاقه مند که مي خواهند سهام اين دو باشگاه را بخرند.«

 فدراسیون ها براي روانشناسي ورزشي 
هزينه نمي کنند!

نخس��تين هماي��ش رفت��ار حرکت��ي و 
روانشناسي ورزش��ي در پنج محور ورزش 
و س��لامت روان، ملاحظ��ات رش��دي در 
فعاليت هاي بدني، افزايش عملکرد ورزشي 
از طريق مداخلات روانش��ناختي، کنترل 
حرکت انس��ان و يادگي��ري مهارت هاي 
حرکتي ام��روز در حالي برگزار مي ش��ود 
که برخي فدراس��يون هاي ورزشي به اين 
مقول��ه مه��م کم توجهي مي کنن��د. اين 
همايش توسط دانش��جويان در خصوص 
رفتار حرکتي و روانشناسي ورزشي برنامه ريزي و اجرا مي شود و تصميم 
داريم چنين همايش هايي را سالانه برگزار کنيم تا تيم هاي ورزشي را در 
استفاده از دستاوردهاي علمي روانشناسي- ورزشي بيشتر تشويق کنيم. 
با فدراسيون هاي ورزشي چالش هويتي نداريم و تقريباً اين جايگاه در بين 
تيم هاي ورزشي نسبت به گذشته بهتر شده است، اما آنچه اهميت دارد 
اينکه فدراسيون ها حاضر نيستند براي روانشناسي ورزشي وقت بگذارند يا 
هزينه اي متقبل شوند. آنها تصور مي کنند روانشناسي ورزشي مانند تزريق 
آمپول است که بلافاصله بعد از تزريق بايد عمل کند، در حالي که يادگيري 
مهارت هاي ذهني نياز به آموزش  دقيق دارد و زمان مناسبي را بايد صرف 
چنين کاري کرد. متأسفانه فدراسيون ها روانشناسي ورزشي را آخرين 
اولويت هاي برنامه کاري خود قرار مي دهند و حاضر نيستند هزينه اي براي 
چنين کاري صرف کنند، در حالي که اهميت روانشناسي حتي نسبت به 
مسائل تکنيکي و تاکتيکي بيشتر است و با آموزش مهارت هاي ذهني، 
ورزشکار مي تواند بهترين عملکرد را در رقابت هاي حساس و مهم داشته 
باشد. در حال حاضر فدراس��يون هايي همچون کاراته، تکواندو، واليبال، 
بس��کتبال، قايقراني و پينگ پنگ فدراس��يون هايي هستند که جايگاه 
روانشناسي در آنها شناخته شده است و به اهميت آن پي برده اند که البته 
اين تعداد کافي نيست. اگر بخواهيم رشد خوبي در ورزش کشور داشته 
باشيم، بايد فدراسيون ها به اهميت اين رشته نسبت به گذشته بيشتر پي 

ببرند تا روانشناسي در بين تيم هاي ورزشي جايگاه بهتري پيدا کند. 
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  چـهـره ها 

88498432سرويس ورزشي

استرالیا مشتري بعد از جام جهاني کرش
مدت ها خبري از مش��تري هاي کارلوس 
کرش، سرمربي تيم ملي فوتبال نبود و به 
نظر مي رسيد فعلًا تيم ملي ايران آخرين 
مقصد مرد پرتغالي باشد، اما در روزهايي که 
تيم ملي خود را آماده حضور در جام جهاني 
20۱۸ روسيه مي کند، دوباره بازار شايعات 
داغ شده و خبر رسيده تيم هايي هستند که دوست دارند کرش روي 
نيمکت مربيگريشان بنشيند. ديروز شنيده ها حاکي از آن بود که 
استراليايي ها يکي از رقيبان اصلي آسيايي ايران تصميم دارند با کرش 
بعد از جام جهاني قرارداد ببندند. استعفاي سرمربي استراليا هم پيش 
از رقابت هاي جام جهاني به اين شايعه دامن زده است، البته در حال 
حاضر استراليا اول بايد به فکر يک سرمربي براي هدايت تيمش در 

روسيه باشد و بعد از جام جهاني فکري به حال نيمکت خود کند.

اين بیرانوند جعلي است؟
انگار قرار نيست حاشيه دست از سر بيرانوند، 
دروازه بان پرسپوليس و نفر اول قفس توري 
تيم ملي بردارد، هرچند که بيرانوند خود نيز 
در بروز اين حواش��ي بي تقصير نيست، اما 
به نظر مي رس��د در اين ميان برخي قصد و 
غرض ها هم وجود دارد که هدف آن برهم 
زدن آرامش اين دروازه بان است. بعد از جنجال »هيس« بيرانوند، حالا 
خبر مي رسد که هويت اين دروازه بان هم جعلي است و او سال هاست 
که با نام و عنوان برادر کوچک خود که متولد ۱3۷2 است، بازي مي کند. 
در واقع کسي را که بنام عليرضا بيرانوند مي شناسيم، محمدرضا بيرانوند 
متولد ۱36۷ است! شنيده ها حاکي از آن است که خود بيرانوند نيز به 
اين حقيقت تلخ اعتراف کرده که البته مربوط به قبل است،  حالا بايد ديد 

با رسانه اي شدن اين خبر باز هم بيرانوند آن را تأييد مي کند!

شیوا نوروزي

سعید احمديان

پیشکسوت جودو شهید مدافع حرم شد
در روزهايي که پايان گروهک تروريستي و تکفيري داعش رسماً اعلام شده 
است، جامعه ورزش کشور يک شهيد ديگر تقديم حفاظت از امنيت و دفاع از 
حريم اهل بيت کرد. خيرالله صمدي، پيشکسوت جودو کشور حين مبارزه با 
تروريست هاي تکفيري در سوريه به درجه رفيع شهادت نائل آمد تا به خيل 
شهداي ورزشکاري که در راه دفاع از حرم شربت شهادت نوشيده اند، اضافه 
شود و نشان دهد که ورزشکاران نيز همپاي ساير اقشار با مجاهدت ها و خون 
پاکشان نقش زيادي در سرنگوني تکفيري ها داشته اند. گروه ورزشي روزنامه 
جوان شهادت اين پيشکسوت جودو و جهاد را به همرزمان و امت حزب الله 

و خانواده جودو کشور تبريک و تهنيت عرض مي کند. 

دکتر محمد واعظ موسوي

رئيس کميسيون روانشناسي 
کميته ملي المپيک

پايان بي دردسر!
طاهري بازخواست نشده رفت

بعد از بازنشسته شدن تعداد زيادي از آسمانخراش هاي نسل طلايي 
بسکتبال ايران حالا مهران حاتمي، س��رمربي تيم ملي قصد دارد با 
اعتماد به جوان ها تيم ملي را دوباره به قله قاره کهن بازگرداند. البته 
مهران حاتمي خوب مي داند که در اين راه نبايد از تجربه بزرگان اين 
رشته غافل شود، بنابراين با کارگيري بازيکناني چون اوشين ساهاکيان 
و حامد حدادي سعي کرده تا تجربه را در کنار جنب و جوش جواني 
داشته باشد. بسکتبال ايران در راه رسيدن به جام جهاني بايد در ابتدا 
مقابل عراق و قطر ق��رار بگيرد. دو بازي حس��اس و مهمی که حامد 
حدادي، کاپيتان تي��م ملي در خصوص آنها مي گوي��د: »نوع جديد 
برگزاري مسابقات بسيار خوب اس��ت. ديگر مجبور نيستيم در يک 

کشور و متمرکز بازي کنيم و ديگر بهانه اي بابت مسائل ميزباني و تغيير 
س��اعت و نوع غذا وجود ندارد.« کاپيتان تيم ملي با اشاره به جوان تر 
شدن تيم مي افزايد: »بازيکنان خوبي به تيم اضافه شدند. به نظرم بايد 
به آنها فرصت بدهيم. حتي اگر آنها اشتباه کردند نبايد محور مورد انتقاد 
قرار بگيرند. ما هم در سن و سال پايين کارمان را شروع کرديم. براي 
رشد بسکتبال بايد دست به دست هم بدهيم.« اضافه شدن استراليا 
و  نيوزيلند به جمع تيم هاي آسيايي موضوع ديگري بود که حدادي 
در خصوص آن صحبت مي کند و مي گويد: » شايد تا چند سال ديگر 
نتوانيم تيمي مثل استراليا را که در سطح اول جهان است، شکست 

دهيم، اما رويارويي با آنها باعث پيشرفت بسکتبالمان مي شود.«

حدادي:  براي رشد بسکتبال بايد به جوان ها اعتماد کنیم

تأکيد کيومرث هاشمی بر اعزام تيم های باکيفيت به بازي هاي آسيايي

سلطاني فر: جلوي سفرهاي غیرضروري را مي گیريم
روزشمار بازي هاي آسيايي نش��ان مي دهد که زمان 

فريدون حسن
   منهای فوتبال

زيادي به آغاز بزرگ ترين رويداد ورزش��ي قاره کهن 
باقي نمانده اس��ت و ورزش ايران بايد خود را بيش از 
پيش آماده حضوري مقتدرانه در جارکارتاي اندونزي کند. برگزاري جلسات ستاد 

عالي اين بازي ها با حضور وزير ورزش و رئيس کميت��ه ملي المپيک از جمله 
اقداماتي است که مسئولان ورزش کشور در نظر گرفته اند، جلساتي که 

قرار است هر دو هفته يک بار برپا شود تا مشکلات و معضلات تيم هاي 
اعزامي برطرف شود. کيومرث هاشمي، رئيس کميته ملي المپيک 

در اين خصوص اظهار داش��ت: »مس��ائل مالي فدراسيون ها را 
بررس��ي کرديم. مبناي تخصيص بودجه به رش��ته ها چه در 
وزارت و چه در کميته براساس بازي هاي آسيايي، المپيک 
نوجوانان در آرژانتين و کسب سهميه المپيک 2020 توکيو 
اس��ت.«  رئيس کميته ملي المپيک ادامه داد: »به هر حال 
تمام فدراسيون ها در حال تلاش مضاعف براي نتيجه گيري در 

اين مسابقات هستند. با توجه به محدوديت هايي که وجود دارد 
کيفيت تيم ها و رشته ها براي اعزام حرف اول را مي زند، چون هدفمان 

کسب بهترين نتيجه است. البته در بخش بانوان سياست هاي حمايتي داريم و 
اميدواريم بانوان بتوانند در بازي هاي جاکارتا توانايي هاي خود را بيشتر از قبل 
ثابت کنند«  مسعود س��لطاني فر، وزير ورزش و جوانان نيز با تأکيد بر هدفمند 
شدن اعزام ها و جلوگيري از برخي هزينه هاي اضافي گفت: »هزينه هاي بسياري 
از رشته هاي غيرالمپيکي که اسپانس��ر هم ندارند بر دوش وزارت ورزش و 
جوانان است که بايد در امر اعزام هاي غيرضروري خود تجديدنظر 
کنند.« محمود خسروي وفا، رئيس کميته پارالمپيک هم با اشاره 
به اهميت فدراسيون هاي مدال آور و لزوم رسيدگي بيشتر به آنها 
عنوان کرد: »هزينه هاي برگزاري اردو و بازي هاي تدارکاتي براي 
اين فدراسيون بسيار بالاست، چون تيم ها بايد به صورت دائم 
در اردو باشند، بنابراين اميدواريم به اين فدراسيون ها کمک 
ش��ود.« محمدرضا داورزني، معاون توس��عه ورزش قهرماني 
وزارت ورزش ه��م ب��ا تأکي��د ب��ر اينک��ه اي��ن وزارت براي 
فدراسيون هاي مدال آور درخواست اعتبار کرده است، گفت: 
»مي دانيم هزينه ها سنگين است و اميدواريم علاوه بر توافقات 

قبلي نگاه ويژه تري به اين فدراسيون ها شود.«
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